
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde dagsorden 
tirsdag den 20.04.2021 

Teams 
Møde fra kl. 18:00-20:00 
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre:Jesper Rasmussen, Jesper van 
Vliet Tews, Samuel Rütsou, Grethe 
Fuglsang, Brit Sejersbøl Hansen, Kenneth 
Plejdrup, Benjamin Salvad 
 
Medarbejdere: Pernille, Signe 
 
Elever: Maria, Alexander 
 
Eksterne:  
 
Ledelse: Brian Venneberg, Allan Christian 
Kristensen 
 

Afbud Benjamin, Jesper Rasmussen 

Møde-
leder 

 Referent Allan 

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 

Godkendelse af ref 
 

”Dog er det et krav at der fra politisk side”, slettes 
under punkt 5 
Rasmus Skriver skal slettes fra indkaldte. 
Derudover godkendt. 

 
2. 

 

Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden godkendt 

3. Meddelelser fra elevråd Intet elevrådsmøde afholdt siden sidste 
bestyrelsesmøde. Jesper opfordrer til afholdelse af 
elevrådsmøder, i sær i disse coronatider. Britt 
opfordrer til at Alexander fremover deltager på 
bestyrelsesmøder. 
 
Skoleleder : Der kommer 3.500 til elevrådet fra 
Roskilde Kommune 
 

4. Tilbagemelding fra møde med forvaltning 
vedr. Nordskolens økonomi  

Mødet afholdt med deltagelse af Samuel, Brian, 
Skolechef samt regnskabsmedarbejder fra 
forvaltningen. Indledningsvis er de forskellige 
modeller for skolernes økonomi gennemgået. 
Overordnet konklusion er at bestyrelsens påstand 
om at det er specialundervisningsdelen der er 
årsagen til underskuddet er korrekt, mens at 
almendelen er veldrevet. Nordskolen er underlagt 



 

 

samme tildelingsmodel som øvrige skoler. 
Nordskolens økonomiske handleplan indebærer 
dog at der er mindre økonomi til udmøntning på 
Nordskolen. Ingen andre skoler har haft så kraftig 
en handleplan.  
 
Bestyrelsen ønskede bl.a. økonomi til eksempelvis 
en pædagogisk weekend for personalet. Der er ikke 
givet noget konkret svar herpå. Spørgsmål fra 
bestyrelsen af skolechefens opfattelse af hvorledes 
ledelseslaget iflg. Pressemeddelelsen skal se ud, 
om der skal være 3 ledere og heraf 1 daglig leder 
på hver matrikel. Der var ikke enighed om 
hvorledes pressemeddelelsen vedr,. ledelse skal 
fortolkes. 
 
Nordskolen er tildelt en ekstra leder. Bestyrelsen er 
positiv overfor et specialspor på Nordskolen, denne 
må dog ikke belaste den almene del. Den ekstra 
leder kunne være en leder af specialsporet. 
Snakken omkring specialdelen fyldte meget på 
mødet. Den uforholdsmæssigt store del som 
specialsporet udgør, giver en økonomisk udfordring 
også i fremtiden. 
 
Samuel opfordrer til at bestyrelsen retter 
henvendelse til det politiske system med 2 punkter 
 

1. Kan ikke se forskellen på før og nu forhold 
til at den ekstra leder skal fokusere på 
specialdelen. Dermed er der reelt ikke tilført 
noget ekstra til det eksisterende setup. 

2. Hvis vi sammenligner Nordskolens meget 
kvalificerede specialtilbud med 
Nordgårdsskoles, er der noget der er 
forkert i at økonomierne absolut ikke er 
ens, da Nordgårdsskolen tilføres millioner 
ekstra sammenlignet med Nordskolen. Det 
er et problem, at børn i specialtilbuddet på 
Nordskolen er meget afhængig af den ene 
leder der skal være, samtidig med at 
antallet af psykologer er væsentligt mindre 
end på Nordgårdsskolen. 

 
Det samlede indtryk af mødet, er at det var værdigt, 
og godt at få en endelig afklaring på om hvorvidt 
almendelen medvirker til finansiering af 
specialdelen. 
 
Tildeling til specialelever, skal benyttes til både 
deciderede specialbørn i eksterne tilbud, samt tiltag 
på Nordskolen. Økonomien rækker dog ikke hertil, 
idet vi pt. opretter et tilbud af mere specialiseret 
niveau.  



 

 

 
Bestyrelsen giver herefter formanden mandat til at 
henvende sig til det politiske system med de 2 
ovenstående punkter. 
 

 
5. 
 

Orientering omkring Nordskolens 
specialiserede område.  
Bilag Beskrivelse vedlagt 

Tilbuddet omfatter pt. ca. 27 børn, der er i skole i 
skemaer af forskellig længde. K-klassen er 
godkendt, mens N-Klassen forventes sendt i høring 
d. 4. maj med henblik på godkendelse. Derudover 
arbejder vi på et tilbud til indskolingsbørn med 
særlige udfordringer, her er tale om en sprogklasse. 
Dette tilbud skal igangsættes ved det nye skoleår, 
med placering på afdeling Jyllinge. Herved samles 
kompetencen omkring specialiseret undervisning på 
en matrikel. Dette giver samtidig mulighed for at 
foretage undervisning på tværs af klasser og 
årgange. 
 
Ledelsen varetages pt. af skolelederen og en 
psykolog der er hos os 25 timer pr. uge. Det er en 
stor og tidskrævende opgave, der pt. er meget 
personfølsom. Vi har uddannet internt personale til 
opgaven, samtidig med at vi har ansat 4 
medarbejdere med specialkompetence. Klasserne 
er i separate lokaler. 
 
Kog N klassen har i dag samme beskrivelse og mål 
gruppe, som er børn med socio-emotionelle 
udfordringer. 
 
Personalefordelingen er med overtal på 
pædagogsiden i forhold til lærersiden. Lærer og 
pædagoger forestår undervisningen i fællesskab. 
 
 

 
6. 
 

Retning for Nordskolen. Drøftelse i 
Skolebestyrelsen omkring retningen på de 
to matrikler. Herunder.  
Skal der være ens principper/værdier? 
Hvorledes skal økonomien fordeles? 
Traditioner og arrangementer 
Udnyttelse af fælles ressourcer 
Fordele og ulemper ved forskellige 
scenarier 
 

Kort drøftelse af punktet. 
 
Bestyrelsen indstiller at ledelsen og 
medarbejdergruppen kommer med et oplæg til hvad 
der måtte være den/de rigtige løsninger i forhold til 
de punkter der er listet som underpunkter i denne 
dagsordens punkt 6. Der kan tilkomme flere 
underpunkter. Altså hvordan tegnes den rigtige 
profil. 

7. Budget for Nordskolen 2021. fremlæggelse 
med henblik på godkendelse på 
kommende møde.  
 

Bestyrelsen vil gerne have belyst hvor stor en del af 
budgettet der går fra almendelen til specialdelen. 
Til næste bestyrelsesmøde fremlægges et mere 
detaljeret budget, herunder en specificering af 
driften. Dette skal være udsendt inden mødet. 
 

8. Forflyttelser i skoleåret 2021. Nordskolen 
har 4 klasser mindre i skoleåret 2021 i 

Der foregår pt. en kommunal forflyttelsesrunde, 
denne afsluttes d. 28. april. Processen følger 
tidligere års plangrundlag. Det er en kommunal 



 

 

forhold til 2020 og skal derfor reducere i 
medarbejderantallet.  

beslutning, at processen gennemføres på dette 
tidspunkt. Vi forventer en samlet reduktion på 4-5 
medarbejdere. 
 
 
 
 
 
 
 
 

9. Anvendelse af §16D for skoleåret 
2021/2022 (Beslutning) 

I lighed med sidste år indstiller ledelsen at 
bestyrelsen godkender at vi anvender §16D. 
Godkendt af bestyrelsen. 

10. Orientering fra  

 Formand  

 Skoleleder 
Orientering om covid testsituation. 
Orientering om tilbagevenden for 
de store elever (faglighed/få 
lærere)  
Regeringens pulje for løft i 
afgangsklasserne efter corona, 
Nordskolen modtager ca. 200.000 
kr.  
Kulturskolen ind på Nordskolen 
 

 Medarbejder 

 
Ingen orientering fra formanden. 
 
Forholdsvis mange klasser hjemsendt på Jyllinge 
matriklen. Primært i indskolingen. Både lærere og 
elever er smittet. En klasse er desværre hjemsendt 
for anden gang, efter de nåede at komme tilbage i 1 
dag. Vi ved hvordan smittekæderne ser ud, og 
sikrer efter bedste evne at disse holdes adskilt. 
 
Vi kører et stramt testprogram på begge matrikler. 
Det er naturligvis frivilligt om man vil testes. 
 
De store elever er nu kommet tilbage, det har været 
et stort puslespil at få det hele til at gå op med både 
fysisk fremmøde og onlineundervisning. Det 
overordnede indtryk er at det forløber rigtig godt. 
 
Den yderligere genåbning pr. 21. april betyder at 5-
8 klasse hver anden uge må have udeundervisning 
som supplement til hver anden uges fysiske 
undervisning. 
 
200.000 kroners puljen skal anvendes inden 
sommerferien. Vi forsøger at lave nogle tiltag hvor 
vi også kan købe nogle materialer der kan 
anvendes i forhold til afgangsklasserne, men også 
bagefter. 
 
Kulturskolen: der er afsendt et høringssvar med 
udgangspunkt i referatet fra seneste 
bestyrelsesmøde. Svaret sendes efterfølgende til 
bestyrelsen. 
 
Stor ros fra medarbejdergruppen til dem der udfører 
test. 
 
Stor glæde hos de store elever over at være 
(delvist) tilbage, lige så stor glæde blandt 
personalet. 



 

 

 

11. Evt. Projektet med vejarbejde på Lindebjergvej kører 
planmæssigt. 


